

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-98-99-09]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, September 25, 1998 at 1:30 p.m. in the Board and Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

A. Baudot	J. Benson
F. Boudreau	B. Bradbury
D. Cooke	J. Crozier
R. Furguele	I. Gentles
B. Greaves	A. Hopkins
M. Lesage	L. Lewin
I. McDonald	T. Moore
F. Mougeon	G. Moyal
D. Olin	B. Olshen
S. Schoenfeld	B. Singer
C. Tatilon	C. Therrien
D. Uritescu	J. Van Huyen

Procès-verbal de la séance régulière du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 25 septembre 1998 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

C. Besnard
D. Clipsham (Chair)
M. Dias-Tatilon
M. Girard
C. Klein-Lataud
A. McGaughey
V. Monty
V. Ng
E. Roventa
Y. Szmids
S. Tweyman
C. Zimmerman

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair welcomed all members to this year's first meeting of Council. He also noted that: (i) the President would be arriving around 2:15 p.m. and (ii) in addition to the items on the agenda, there will be a report on the Development Committee.

- Election of the Vice-Chair

The Chair opened nomination for the position of Vice-Chair of Council. C. Biggs nominated E. Gillis. Since the latter was not present to acknowledge the nomination, Council agreed to delay the closing of nomination until the next meeting.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président souhaite la bienvenue à tous les membres à cette première séance du Conseil. Il note aussi que : (i) la présidente arrivera vers 14 h 15 et (ii) en plus des points à l'ordre du jour, il y aura un rapport du comité de développement.

- Élection du (de la) vice-président(e)

Le président invite les mises en candidatures pour le poste du (de la) vice-président(e) du Conseil. C. Biggs propose E. Gillis. Ce dernier n'étant pas présent pour accepter la proposition, le Conseil accepte de reporter la fermeture des mises en candidatures jusqu'à la prochaine séance.

2. Minutes of the previous meeting

The minutes of the Friday, April 24, 1998 meeting contained in document FC-98-99-01 were **approved**.
(Moyal/Benson)

3. Matters arising from the minutes

In response to a question regarding item 4 of the minutes, J. Crozier noted that the statistics for the new applicants was in fact not sent to the Chair of Council as he assumed that the relevant information might have been passed on to G. Moyal, the Chair of the Enrolment Committee via other source.

G. Moyal indicated that he was no longer on the distribution list for such statistical reports, and had doubts that he would be in the near future.

4. Inquiries and Communications

♦ Associate Principals' Remarks

J. Crozier conveyed regrets from the Principal who was out of the country on Academic business. He also welcomed D. Clipsham into his position as Chair of Council for this academic year.

L. Lewin welcomed S.-L. Tenn, the new Director of Liaison Office. She then reminded everybody of the information sessions organized by the Liaison Office on Monday, September 28, 1998 and reiterated her invitation to all members of Council.

2. Procès-verbal de la séance précédente

Le procès-verbal de la séance du vendredi 24 avril 1998, paru dans le document FC-98-99-01, est **approuvé**.
(Moyal/Benson)

3. Questions dérivant du procès-verbal

En réponse à une question concernant le point 4 du procès-verbal, J. Crozier note que les statistiques pour les nouvelles demandes d'admissions n'ont en effet pas été envoyées au président du Conseil. Il a supposé que les information ont été envoyées à G. Moyal, le président du comité chargé du recrutement à travers une autre source.

G. Moyal indique qu'il ne figure plus sur la liste de distribution pour de tels rapports de statistiques, et doute qu'il y sera dans un proche avenir.

4. Communications et questions diverses

♦ Remarques des principaux adjoints

J. Crozier transmet les excuses de la principale qui est hors du pays en voyage d'affaire. Il souhaite la bienvenue à D. Clipsham en tant que président du Conseil pour cette année universitaire.

L. Lewin souhaite la bienvenue à S.-L. Tenn, la nouvelle directrice du bureau de Liaison. Elle rappelle à tout le monde la tenue des sessions d'information organisées par le bureau de liaison le lundi 28 septembre 1998 et invite tous les membres du Conseil à y assister.

She informed Council that the Advisory Committee for the Review of Glendon Gallery would be holding a consultation meeting on Friday, October 2, 1998 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. She invited members to attend and to comment on the draft report which would be available from different sources as of Monday, September 28.

With regards to enrolments, she indicated that a final and more accurate report would be made available as of November 1, 1998.

In response to a query regarding Glendon's readiness for the problem posed by the year 2000 in computing, J. Crozier agreed to check the issue with M. Therrien for the next meeting.

♦ **President L. Marsden**

In her opening statement, President Marsden informed Council that this year would be a very good one for York University. She mentioned the very generous contribution, amounting to \$ 91 M, made by York faculty, staff, students, alumni, as well as corporations, foundations and friends to the National Campaign for York University.

Elle informe le Conseil que le « Advisory Committee for the Review of Glendon Gallery » organisera une session de consultation le vendredi 2 octobre 1998 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Elle invite les membres à y assister et à commenter le rapport qui sera disponible dans divers bureaux à partir du lundi 28 septembre.

En ce qui concerne les inscriptions, elle note qu'un rapport final plus précis sera disponible à partir du 1er novembre 1998.

En réponse à une question concernant les services en informatique à Glendon pour l'an 2000, J. Crozier note qu'il en parlera avec M. Therrien et fera un rapport au Conseil à la prochaine séance.

♦ **La présidente, Mme. L. Marsden**

La présidente, Mme. Marsden commence sa présentation en informant le Conseil que l'année en cours sera très bonne pour l'université York. Elle mentionne la contribution généreuse d'un montant de 91 M \$ faite à la campagne de levée de fonds pour l'université York par les professeurs, les membres du personnel, les étudiants, les anciens ainsi que les entreprises, les fondations et les amis.

With regards to the issue of the “Planning Framework for Glendon”, the President noted that Senate passed the best possible plan to secure the existence of Glendon, and that she would do her best to make it work.

She reminded Council that a great deal depended on establishing a good range of programmes in order to increase the pool of students. She also mentioned the skepticism felt by the Board of Governors and its the Finance Committee. She noted that it was of utmost importance that Glendon should thrive and looked forward to the cooperation of each and every one within the University.

The President then addressed the issue of the Search for a new Principal for Glendon. She hoped that a Search Committee would be struck as expeditiously as possible, and indicated that she had decided on an internal search for the next Principal. She pointed out that the new Principal should be someone fully aware of Glendon’s position, and should be ready to implement Senate’s decision with respect to Glendon’s future.

En ce qui concerne la question du “Planning Framework for Glendon”, la présidente note que le sénat a approuvé le meilleur plan possible pour assurer l’existence de Glendon, et elle compte faire de son mieux pour que ce plan réussisse.

Elle rappelle au Conseil que la mise sur pied d’une bonne sélection de programmes sera déterminante pour augmenter le nombre des étudiants. Elle mentionne le doute exprimé par le conseil d’administration et le comité des finances. Elle note que c’est extrêmement important que Glendon prospère et elle compte sur la collaboration de toute la communauté de York.

La présidente parle ensuite de la mise sur pied du comité de sélection pour une nouvelle principale ou un nouveau principal. Elle souhaite que le comité de sélection soit constitué le plus rapidement possible, et elle note qu’elle a décidé que la sélection pour la nouvelle principale ou le nouveau principal devrait se faire à l’intérieur de York. Elle souligne que la nouvelle personne devrait être toute à fait au courant de la situation de Glendon, et devrait être prête à exécuter la décision prise par le sénat en ce qui concerne l’avenir de Glendon.

5. Reports from Standing Committees

(a) PPC

- Rules and Procedures for Search for New Principal

A. Hopkins presented the motion contained in document FC-98-99-02 and informed Council that the proposed modifications (to points #2 and #5 of the current Rules and Procedures) would be applicable only to the forthcoming search exercise; the other points contained in document FC-87-88-38 would remain unchanged.

A discussion ensued, and some members expressed their concern on the absence of part-time faculty to sit on the Committee. The issues of faculty/student parity and YUSA/CPM staff were also raised.

The question was then called and the motion as proposed was **approved**.

The Chair informed Council that the Call for nominations would be mailed out as soon as Monday, September 28, 1998.

5. Rapports des Comités permanents

(a) PPC

- Règlements et modalités pour la sélection d'une nouvelle principale ou un nouveau principal

A. Hopkins présente la proposition contenue dans le document FC-98-99-02 et informe le Conseil que les modifications proposées (aux points #2 et #5 des règlements et modalités existants) s'appliqueront à la présente sélection seulement ; les autres points contenus dans le document FC-87-88-38 ne changeront pas.

On passe à un débat, et certains membres expriment leurs inquiétudes à propos de l'absence des professeurs à temps partiel au sein du comité. On soulève aussi la question d'égalité de participation entre d'une part les professeurs et les étudiants et d'autre part les membres du personnel de soutien et administratif.

On passe ensuite au vote et la proposition telle que présentée est **approuvée**.

Le président informe le Conseil que les demandes de mises en candidature seront envoyées dès le lundi 28 septembre 1998.

- Other issues

A. Hopkins reported on the activities of PPC since the new academic year. He noted that PPC would be examining the proposal re: Foundation courses in General Education.

With regards to the request from the Development Committee for PPC to identify potential areas of growth within the College additional to the three identified in the Senate resolution, A. Hopkins indicated that a memo would be sent to all faculty members and students inviting them to submit proposals.

S. Schoenfeld questioned about the impact on student retention as a result of the phasing out of the ED1 offerings on the Glendon Campus and he also wished to know whether PPC had been asked to participate in further discussion on the issue.

Other members expressed their concern about the Education programme issue and it was agreed that this would have to be followed-up.

(b) Nominations

Nominations were opened and closed for the vacant seats still existing on CASTL, Curriculum Committee, Nominations Committee and Petitions Committee. A. Hopkins volunteered for the Petitions Committee and he was acclaimed.

- Autres questions

A. Hopkins donne un rapport des activités entamées par le CDP en cette année universitaire. Il note que le CDP examinera la proposition concernant les cours de base en études générales.

En ce qui concerne la demande du comité de développement faite au CDP d'identifier les secteurs potentiels d'expansion dans le collège autres que les trois secteurs identifiés dans la résolution du sénat, A. Hopkins indique qu'une note de service sera envoyée à tous les professeurs et étudiants les invitant à envoyer leurs propositions.

S. Schoenfeld pose une question à propos de la retention des étudiants suite à l'élimination du programme en éducation à Glendon, et il veut aussi savoir si le CDP a été invité à participer aux discussions à venir.

D'autres membres expriment aussi leur inquiétude à propos du programme en éducation, et il est entendu qu'on continue à suivre la question.

(b) Mises en candidature

Les mises en candidature sont ouvertes et fermées pour les postes vacants au CNAP, le comité des programmes d'études, le comité des mises en candidature et le comité des pétitions. A. Hopkins se porte volontaire pour le comité des pétitions et il est acclamé.

<p>The following contract faculty were also acclaimed as members of Council for 1998-99: Robert Despatie, Martin Janta, Manuela Dias-Tatilon, Dorin Uritescu and Shodja Ziaian.</p>	<p>Sont aussi acclamés en tant que membres du Conseil pour 1998-1999, les professeurs contractuels – Robert Despatie, Martin Janta, Manuela Dias-Tatilon, Dorin Uritescu and Shodja Ziaian.</p>
<p>Other new Council members were:</p>	<p>Autres nouveaux membres du Conseil :</p>
<p>Staff representatives: Véronique Ng and Jane Van Huyen</p>	<p>Représentantes du personnel : Véronique Ng et Jane Van Huyen</p>
<p>Students: Christy Biggs, Melissa Blais, Pierrette Boudreau, Cindy Boyd, Michael Ellis, Asli Engril, Ed Gillis, Marcy Girard, Danielle Maheu, Karim Marzouk, Larissa Nicoloff, Dawn Palin, Michelle Renaud, Jessica Sager, Danny Tan, Cedrick Therrien</p>	<p>Étudiantes et étudiants : Christy Biggs, Melissa Blais, Pierrette Boudreau, Cindy Boyd, Michael Ellis, Asli Engril, Ed Gillis, Marcy Girard, Danielle Maheu, Karim Marzouk, Larissa Nicoloff, Dawn Palin, Michelle Renaud, Jessica Sager, Danny Tan, Cedrick Therrien</p>
<p>(c) Research Grants Committee</p>	<p>(c) Comité des subventions de recherche</p>
<p>The Committee's annual report for 1997-98 contained in document FC-98-99-04 was received for information.</p>	<p>Le rapport annuel du comité pour 1998-1999 contenu dans le document FC-98-99-04 est reçu pour information.</p>
<p>(d) Curriculum Committee</p>	<p>(d) Programmes d'études/CNAP</p>
<p>♦ Curriculum Submissions</p>	<p>♦ Soumissions de cours</p>
<p>Submissions received from the following Departments were approved.</p>	<p>Les soumissions reçues des départements suivants sont approuvées.</p>
<ul style="list-style-type: none"> • English – [FC-98-99-05] • French Studies – [FC-98-99-06] • Philosophy – [FC-98-99-07] • School of Women's Studies – [FC-98-99-08] 	<ul style="list-style-type: none"> • Anglais – [FC-98-99-05] • Études françaises – [FC-98-99-06] • Philosophie – [FC-98-99-07] • L'école des études des femmes – [FC-98-99-08]

6. **Report from Special Committees**

(a) **Development Committee**

A. Hopkins gave a brief report on the work done by the Development Committee. He emphasized that the Committee's role was not to approve proposals, but to facilitate planning for Glendon. He mentioned the establishment of the 3 Working Groups (Business Studies/Public Administration, Computer Science, and International Studies). He noted that Working Groups had been meeting, however, only the Business Studies/Public Administration Group had yet submitted a proposal to the Committee.

He also informed Council that PPC had been asked to identify potential areas of growth within the College additional to the three identified in the Senate resolution. In this context, he urged the Glendon Community to provide PPC with their proposals.

7. **New Business**

There was none.

8. **Adjournment**

The meeting adjourned at 3:10 p.m.

6. **Rapport des Comités spéciaux**

(a) **Comité de développement**

A. Hopkins donne un bref rapport du travail accompli par le comité de développement. Il souligne que le rôle du comité n'est pas d'approuver les propositions, mais de faciliter la planification à Glendon. Il mentionne la mise sur pied des 3 groupes de travail (Études commerciales / administration publique, informatique et Études internationales). Il note que les groupes de travail se sont réunis, mais seul le groupe Études commerciales / administration publique a soumis une proposition au comité.

Il informe le Conseil qu'une demande a été faite au CDP pour qu'il propose d'autres secteurs d'expansion dans le collège autres que les trois nommés dans le rapport au sénat. Dans ce contexte, il demande aux membres de la communauté de Glendon de faire parvenir leurs propositions au CDP.

7. **Affaires nouvelles**

Il n'y en a aucune.

8. **Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h 10.